

國立中興大學土壤環境科學系學生學術論文/科技比賽獎勵/補助辦法

SES of NCHU Regulation for Student Research Paper Award/ Technology Competition Winners

104.1.22 系務會議訂定 Formulated by the Department of Soil and Environmental Sciences on January 22, 2015

105.1.21 系務會議修正通過 Amended by the administrative meeting dated on January 21, 2016

107.10.26 系務會議修正通過 Amended by the administrative meeting dated on October 26, 2018

108.8.28 系務會議修正通過 Amended by the administrative meeting dated on August 28, 2019

111.6.29 系務會議修正通過 Amended by the administrative meeting dated on June 29, 2022

111.8.24 系務會議修正通過 Amended by the administrative meeting dated on August 24, 2022

第一條 本系為鼓勵學生積極從事研究，提升學術水準，強化研究型大學基礎，對研究表現卓越之學生給予獎勵/補助，特訂定本辦法。

Article 1 These regulations are formulated to promote the level of academic research and encourage students to publish academic papers and participate in academic and technological competitions.

第二條 本項獎勵/補助所需經費由本系管理費支付及其他可支出經費項目支應，並得視本系經費調整之。

Article 2 This scholarship is funded by the department's administrative fees and other available funds.

第三條 本項獎勵/補助金申請須符合下列各項規定：

一、期刊論文獎勵/補助

(一)、發表之期刊論文需為 SCI 期刊、SSCI 期刊、英文非 SCI 期刊、國內甲乙種期刊及國內推廣期刊等四大類。

(二)、申請時申請人須為本系在學學生且申請獎勵之論文須於就讀本系時所發表。論文標頭須註明「國立中興大學」(National Chung Hsing University)。

(三)、申請人須為論文之第一作者或通訊作者，且符合下列各款規定：

1、申請人為第一作者時，論文通訊作者必須為本系教師、研究人員或本人。

2、申請人為通訊作者時，論文作者必須名列本系教師及研究人員。

二、學術論文/科技比賽獎勵/補助

(一)、學術論文/科技比賽分為全國性及國際性比賽，國際性比賽之參加者學籍或所屬機構除本國外，須包含其他三個國家以上。

(二)、申請時申請人須為本系在學學生且申請獎勵/補助之論文須於就讀本系時所發表。論文標頭須註明「國立中興大學」(National Chung Hsing University)。

Article 3 Eligibility

1. Student Research Paper Award

(1) The journal articles to be published must be in four categories: SCI journals, SSCI journals, English non-SCI journals, domestic A and B journals, and domestic promotion journals.

(2) The applicant must be current student and the paper for which he/she apply for the scholarship must has been published while he/she was studying in the Department of Soil and Environmental Sciences. The title of the paper must indicate "National Chung Hsing University"

(3) The applicant must be the first author or corresponding author of the paper and meet the following requirements:

i. When the applicant is the first author, the corresponding author of the paper must be a teacher, researcher or the applicant himself/herself in the department.

ii. When the applicant is the corresponding author, the authors of the paper must be listed as faculty and researchers in the department.

2. Technology Competition Winners

(1) Academic paper/technical competitions are divided into national competitions and international competitions. All contestants must come from at least three different countries (not including Taiwan) to be considered an international competition.

- (2) The applicant must be current student and the paper for which he/she apply for the scholarship must has been published while he/she was studying in the Department of Soil and Environmental Sciences. The title of the paper must indicate "National Chung Hsing University"

第四條 獎學金/補助金金額：

一、期刊論文獎學金/補助金

SCI 期刊、SSCI 期刊每篇新台幣 1 萬元(就讀博士班學生須發表第 2 篇期刊始可申請)、英文非 SCI 期刊及國內甲種期刊每篇新台幣 2000 元、國內乙種期刊每篇新台幣 1000 元及國內推廣期刊每篇新台幣 500 元。

二、學術論文/科技比賽獎學金/補助金

(一)、本獎學金/補助金由學生輔導小組開會決議本獎學/補助金之金額及獎勵/補助順序。獎勵對象優先順序依序為國際性口頭發表、國際性壁報比賽、全國性口頭發表、全國性壁報比賽。

(二)、學術論文/科技比賽獎學金/補助金每位各頒發新台幣 6000 元為上限。

Article 4 Scholarship Amount

1. Student Research Paper Award

Students who publish a paper in an SCI or SSCI journal can receive a scholarship of NT\$10,000 for each paper they publish (doctoral students must publish a second paper before they can apply). Students who publish articles in English non-SCI journals and domestic A-level journals will receive NT\$2,000 for each article. Students can receive NT\$1,000 per article for domestic B-type journals and NT\$500 per article for domestic promotional journals.

2. Technology Competition Winners

(1) The scholarship amount is determined by the Student Counseling Team. The priority order for awards is International Oral Presentation, International Poster Competition, National Oral Presentation, National Poster Competition.

(2) The maximum scholarship amount is NT\$6,000 per person.

第五條 申請期限及程序：

一、學術論文於刊登或接受後提出申請，另於休學期間發表者，應於復學後提出申請。

二、申請者須提供附論文抽印本、或原稿影印本、比賽獎狀，並附已接受證明、或已投稿證明等相關資料送請學生輔導小組審查。

三、學術論文/科技比賽獎學金/補助金於每年 10 月底前提出申請，11 月及 12 月獲獎者可於翌年提出申請。學生輔導小組於 11 月開會審查本獎學金/補助金之金額及獎勵/補助對象之順序。

Article 5 Application Procedure

1. Scholarship applications must be submitted after the academic paper has been published or accepted. Papers published during the period of leave of absence can only be applied for after returning to school.

2. Applicants must provide copies of their papers, competition award certificates, admission or submission certificates and other relevant materials for review by the student guidance team.

3. Scholarship applications are due by the end of October each year. Winners in November and December may apply in the following year. The Student Guidance Group met in November to review.

第六條 通過本獎勵/補助辦法審查之學生仍得申請其他獎助學金。

Article 6 Students may apply for this scholarship and other scholarships at the same time.

第七條 本辦法經系務會議通過後實施，修正時亦同。

Article 7 These regulations will be implemented upon approval by the Department of Soil and Environmental Sciences. The same procedure applies to any amendments.